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Primátorka K. Koubová rezignovala 
V polovině prosince primátorka Karolína Koubová (Fórum 

Jihlava) rezignovala na post krajské zastupitelky, kam byla zvo-
lena za STAN. Primátorka to zdůvodnila odchodem od STAN. 
„Chci uvolnit místo pro někoho, kdo je se STAN více spojený,“ sdě-
lila tehdy Jihlavským listům. 

Město Jihlava tak ztratilo v krajském zastupitelstvu „svého 
člověka“, neboť Koubovou nahradil Pavel Hájek z Těchobuzi. 

Bývalý hejtman a krajský zastupitel Miloš Vystrčil k její rezig-
naci sdělil: „Jestliže nemá paní primátorka ke své rezignaci skuteč-
ně velmi vážné důvody, je pro mne její rezignace nepochopitelná. 
Pokud je totiž primátor krajského města členem krajského zastupi-
telstva, je to dobré oboustranně – pro město i pro kraj.“

Jak na její rozhodnutí pohlížejí jihlavští zastupitelé? Bude 
její hlas v krajském zastupitelstvu chybět? Není to pro Jihla-
vu ztráta?

Tyto dotazy Jihlavské noviny poslaly všem 37 zastupitelům. 
Odpovědělo jich 16, většina z řad opozice. -vd,pk-

KOALICE 

Primátorka zvážila všechny okolnosti
� Daniel Škarka (Fórum Jihlava): Politika je podle mého přede-

vším souborem dohod a dosahování vzájemně přijatelných kompro-
misů. Neměla by být věcí jednoho muže či ženy, byť by to byl člověk 
s významným počtem podporovatelů a voličů. Jsem přesvědčen, že 
paní primátorka zvážila všechny okolnosti a v duchu týmového pří-
stupu zvolila tu nejlepší cestu ve prospěch politického klubu, který 
zastupovala, i celého kraje Vysočina.

Zachovala se zodpovědně
� Lenka Mikletičová (za Fórum Jihlava): Samozřejmě, pro měs-

to Jihlavu se ztráta krajského zastupitele počítá, ale je třeba říci, že 
karty byly rozdány tak, že nebylo moc na výběr. Za uskupení STAN 
bylo potřeba nahradit Lukáše Vlčka na pozici náměstka hejtmana 
či uvolněného radního a tato funkce není s primátorským postem 
slučitelná. Primátorka Karolína Koubová se zachovala zodpověd-
ně a potvrdila, že svoji práci pro město bere vážně – aby mohla svoji 
roli primátorky vykonávat dále do konce volebního období a zároveň 
neoslabila zastoupení STANu v Radě Kraje Vysočina, uvolnila místo 
ve prospěch svého kvalitního kolegy Pavla Hájka.

Hlas primátorky bude chybět
� Vítězslav Schrek (ODS): Co nejrovnoměrnější zastoupení 

volených zástupců napříč regionem zajišťuje určitou míru vyváženos-
ti názorů a vlivu na rozhodování krajského zastupitelstva. Najít při-
tom parametr nějaké absolutní „regionální spravedlnosti“ je čas-
to velmi složité. Například těžko se hledá shoda, do jaké míry může 
mít silné krajské město pozitivní vliv na rozvoj celého kraje. Diskuze 
o strategiích rozvoje regionu a směřování jeho významných investic 
se zkrátka odehrává mezi zastupiteli a logicky se v této diskuzi počítá 
každý hlas. O hlasu náležícímu primátorce či primátorovi Jihlavy to 
platí (a vždy bude platit) dvojnásob. A třeba i proto, že hlas hejtmana 
celého kraje by měl být vždy tím nestranným.

Nepochybuji, že se rozhodla moudře
� Josef Kodet (KDU-ČSL): Jihlava má zkušenost jak s primáto-

ry v krajském zastupitelstvu, tak s primátory bez mandátu krajské-
ho zastupitele. Mít primátorku v krajském zastupitelstvu může být 
z mnoha důvodů dobré, nejedná se však o jediné propojení města a 
kraje. Nepochybuji, že paní primátorka pečlivě zvážila veškerá pro a 
proti tohoto kroku a že se rozhodla moudře. 

Důsledek špatné volební politiky STANu
� Martin Laštovička (KDU-ČSL): Rezignace paní primátorky na 

zastupitelský mandát v Krajském zastupitelstvu je pro Jihlavu velká 
ztráta a její hlas bude určitě chybět. Paní primátorka nemusela rezigno-
vat, neudělala nic špatně. Bohužel podlehla tlaku strany, za kterou kan-
didovala jako nestraník, a to vůči voličům, kteří ji volili, není dobře. 

Je to jen důsledek špatné volební politiky STANu Vysočina, kdy 
stejný lídr kandiduje do krajských voleb a za rok již ve funkci kraj-
ského náměstka kandiduje jako lídr do parlamentních voleb. A kvůli 
kumulaci funkce náměstka a poslance opouští kraj a snaží se za sebe 
dostat do uvolněné funkce známého straníka. Tyto „škatule, hejbejte 
se“ odskáče nestraník, který navíc šéfuje hlavnímu krajskému městu 
a přinesl do krajských voleb hodně hlasů právě z Jihlavy. Můj názor je 
ten, že se paní primátorka měla proti takovým politickým praktikám 
postavit.  

(Dokončení ze str 1)
Co bylo dál? 
Když přišly poslanecké volby, na kan-

didátce STANu jsem byla na 12. mís-
tě, a z tohoto umístění bylo jasné, že se 
jedná jen o podporu. Nechtěla jsem do 
poslanecké sněmovny, vždy jsem říka-
la, že moje místo je ve městě. Kraj byl 
důležitý, ale pro mě ne skokanským 
můstkem do vyšší politiky. Jenže když 
začnete dělat jednotlivé kroky, najednou 
se přepokládá, že půjdete dál. To ale pro 
mě nebyla cesta. Není to nic programo-
vého, ale jsou to procesní věci, jestli chci 
být součástí velké politické strany, nebo 
ne. 

STAN v parlamentních volbách 
uspěl a Lukáš Vlček své místo kraj-
ského náměstka opustil… 

Ve chvíli, kdy se rozhodovalo, kdo jej 
zastoupí, jsem byla první volbou. Já to 
odmítla. Začala diskuse, jak fungovat 
v klubu dál, kolegové by rádi obsadili 
místo Pavlem Hájkem, bývalým tajem-
níkem krajského výboru STANu, který 
je v tématu životního prostředí vzdě-
laný. Byla to pozice pro straníka, kte-
rou jsem nebyla schopna zaujmout, tak 
jsem nabídla svoji rezignaci. Nechtěla 
jsem blokovat místo, když jsem věděla, 
že kariéru v té straně dělat nechci. 

Konzultovala jste svůj krok 
s někým? 

Politicky samozřejmě v zastupitelském 
klubu STAN + SNK-ED a také ve Fóru 
Jihlava. 

A s koalicí v Jihlavě jste to neřešila?
Řešila jsem to s panem hejtmanem 

(Vítězslav Schrek, též jihlavský zastupi-
tel – pozn. red.). 

Souhlasil s vaším rozhodnutím?  
Moc nadšený nebyl, ale chápal moje 

důvody. 

Vaši rezignaci mnozí vnímají jako 
zradu na voličích. 

Dostala jsem pár negativních reakcí, 
ale i těch chápajících. Jsem příznivec 
STANu, ale nejsem jeho členka. Situace 
se vyvíjela a já cítila vtahování do STA-
Nu čím dál víc. Bylo pro mě těžké už 
být na kandidátce do sněmovny. Musím 
poděkovat všem voličům, ale nevím, 
co bych dělala, kdybych se z toho 12. 
místa do sněmovny dostala. To byl ten 
moment, kdy jsem si řekla, že moje prá-
ce je tady na radnici. 

Není ale výhodné, když je primátor 
v krajském zastupitelstvu? Právě zde 
může nejlépe argumentovat, vysvět-
lovat… 

Z jedné strany ano, z druhé stra-
ny jsem si uvědomila, že mnohem 
důležitější jsou běžní zastupitelé. Jako 
primátorka mám přece stejný jeden hlas 
jako jakýkoli jiný zastupitel. Nejlepší by 
bylo, kdyby „na kraji“ byli mí náměst-
ci. Jihlava je už dost velká a řada věcí je 
gesčně pod nějakým náměstkem. 

To se ale nepodaří.
Možná to berou někteří voliči jako 

ústupek, ale bylo to důležité pro mé 
další fungování, abych si vyjasnila pozi-

Primátorka: Moje místo je ve městě

Primátorka K. Koubová chce v politice i 
přes rezignaci na post krajské zastupitelky 
pokračovat.  Foto: Petr Klukan

ce, kde jsem a kde ne. Jsem nezávislá 
zastupitelka za Fórum. 

Snažila jste se svůj krok poté vysvět-
lit?

Je výhoda, když je primátor v kraj-
ském zastupitelstvu, ale není to povin-
nost. Spolupráce s krajem doznala vel-
kých změn, co se změnilo vedení, a 
fungujeme velmi pružně. Nemám pocit, 
že by role krajského města utrpěla tím, 
že primátorka nesedí v krajském zastu-
pitelstvu. Ta role by utrpěla, kdybych 
se nescházela s panem hejtmanem, 
s náměstky, kdybychom spolu nekomu-
nikovali, ale tak to není. Když se podí-
váte, co se řeší přímo v zastupitelstvu 
kraje, tak to je jen zlomek toho, co řeší 
Jihlava. Materiály jsou veřejné, mohu se 
na ně podívat a městská témata si hlídá-
me. 

Primátor v krajském zastupitelstvu 
je i symbolem…

Já jsem nerezignovala jako primátorka, 
já rezignovala jako Karolína Koubová. 

Ale byla jste tam zvolená jako pri-
mátorka Karolína Koubová. 

Vnímám tu komplikovanost. Neří-
kám, že to nemá stinné stránky, proto to 
rozhodování nebylo jednoduché a trva-
lo tři měsíce. Je to věc, která je pro mě 
bolestná, ale obhajitelná. Do budoucna 
je dobré vědět, ve kterých škatulkách 
kdo je, jinak je to matoucí. Taky se tím 
učím, je to pro mě velká škola.   

Budete v komunálních volbách opět 
kandidovat?  

Z důvodu kontinuity jsem se rozhod-
la, že budu kandidovat opět za Fórum. 
Je otázkou, zda jako primátorka, nebo 
ne.  Petr Klukan 


